
 
 

                                                                                                                                       26 . maj 2021 
 

Jævnfør § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg følgende spørgsmål: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut igangsætte for at nedkæmpe behovet for 
døgninstitutioner? 

2. Har Naalakkersuisut planer om at etablere behandlingscentre for familier, med det formål 
at styrke, istedet for splitte familier? 

3. Agter Naalakkersuisut at genvurdere priserne, der er meget varierende, på 
døgninstitutionspladser? 

(Medlem af Inatsisartut Jess Svane, Siumut)  
  
Begrundelse: 
Det er ikke lav omkostning for befolkning, at man fjerner mange børn fra forældrene. Man kan ikke 
se bedre omfang på de børn der blev lagt på de dyreste døgninstitutioner.  
 
At fjerne barnet fra forældrene er ikke en langsigtet løsning. Derfor burde man vurdere om, det ikke 
er bedst at behandle forældrene og børnene på en behandlingscenter.  
 
Jeg imødeser svar inden 10 arbejdsdage. 


